



## Referat for koordinatormøde 02-24

Tid: mandag d. 29.april 2024 kl 9-16.00 (formøde fra 09.00-11.00, morgenmad fra 08.30)

Sted: Hotel Legoland, Åstvej 10, 7190 Billund

Deltagere:

Morten H. Bruun Aaen	Område 1 - Koordinator
Søren Kibsgaard	Område 2 - Koordinator
Jesper Bentsen	Område 3 - Suppleant
Finn H. Petersen	Område 4 - Koordinator
Christian Christiansen	Område 5 - Koordinator
Claus Skovgaard Sørensen	Område 6 - Suppleant
Keld M. Pedersen	Område 7 - Koordinator
Kim Bennedsen	Område 8 - Koordinator
Leif Nielsen	Område 9 - Koordinator
Bennet Onsvig	Område 10 - Koordinator
Kim E. Rasch Pedersen	Område 11 - Koordinator
Peder Bach Thøgersen	Sekretariatet/Naturstyrelsen
Lea Maria Nissen	Sekretariatet/Naturstyrelsen

### 1. Velkomst og godkendelse af dagsorden

### 2. Orientering fra Sekretariatet

- Nyt fra koordinerende møde med DVC  
*Ikke nogen ændringer at annoncere, der kommer en nyhed på hjemmesiden om fejlmelding af GPS-koordinater.*
- Eftersøg af ræv og grævling  
*Opdatering på nyhed sendt ud tidligere på året, samt tilbagemelding fra koordinater på status lokalt vedr. tilmelding til eftersøg af ræv og grævling. Koordinatorerne vurderede, at ikke nok hundeførere har valgt eftersøg af ræv og grævling til, og ønsker derfor ændring i ordningen, Sekretariatet følger op med nyhed på intranet.*
- Status på Schweissudvalg  
*Der Afholdes Schweissudvalgsmøde 22. maj 2024.*
- Refundering af udgifter (kørsel/forplejning) ved arrangementer Sekretariatet ikke har indkaldt til  
*Denne type udgifter skal godkendes af Sekretariatet på forhånd.*
- Trivselsundersøgelse  
*Under udvikling i samarbejde med Fagudvalg.*
- GDPR regler ved nye ansøgere

### 3. Opfølgning på lokalmøder



*Der var positiv tilbagemelding på Sekretariatets deltagelse på nogle af årets lokalmøder, også over for muligheden for Sekretariatets deltagelse via Skype på kommende lokalmøder. Sekretariatet vil i 2025 deltage på de lokalmøder der ikke var deltagelse på i år, enten fysisk eller via Skype.*

#### **4. Evaluering af hundeførere under uddannelse**

*(LUKKET PUNKT)*

#### **5. Sikring af vores værdi om selverkendelse**

Selverkendelse og evnen til at kigge indad og kende egne begrænsninger er en væsentlig del af Registrets værdisæt. Sekretariatet ønsker en snak om hvilke tiltag der kunne være hensigtsmæssige for hundeførernes løbende selverkendelse i forhold til egen formåen.

*Sekretariatet foreslog, på baggrund af en snak med Fagudvalget, at implementere "seniorsamtaler" med Sekretariatet for alle hundeførere når de når en vis alder, samt en type seniorordning hvor ældre hundeførere stadig kan bidrage deres erfaring til Registret, uden nødvendigvis stadig at have en hund i Registret. Muligheden for at hundeførere i deres 2-årige periode også kunne bidrage på lignende vis, blev også vendt.*

*Der var generelt et positiv stemning over for forslaget, og Sekretariatet vil derfor undersøge mulighederne nærmere.*

#### **6. Proces for optag af nye hundeførere**

*Indsendt af Søren, Finn og Bennet.*

*Ingen ændring i procedure, Sekretariatet fortsætter med at beslutte hvilke ansøgere der inviteres til test, bl.a. på baggrund af koordinatorens indstilling som tager udgangspunkt i de lokale hundeføreres tilbagemeldinger.*

#### **7. Opdatering af dokumenter**

*Indsendt af Søren, Finn og Bennet.*

*Koordinatorerne gjorde opmærksom på at flere dokumenter på hjemmesiden trænger til at blive opdateret - Sekretariatet sørger for en gennemgang.*

#### **8. Valgprocedure for koordinatører**

*Indsendt af Søren, Finn og Bennet.*

*Sekretariatet nedskriver en fast valgprocedure på baggrund af koordinatørernes input.*

#### **9. Rammer for hundeførere i deres 2-årige periode**

*Indsendt af Søren, Finn og Bennet.*

*Vendt under punkt 5.*

#### **10. Brug af termisk spotter**

*Indsendt af Søren, Finn og Bennet.*

*Der blev spurgt ind til Sekretariatets holdning til evt. brug af termiske spottere ved Schweiss arbejdet.*

*Sekretariatet har haft vendt emnet med Fagudvalget og mener ikke at termiske spottere vil være til gavn for Schweiss-arbejdet.*

#### **11. Trafikproces**

*Indsendt af Søren, Finn og Bennet.*

*Sekretariatet har ingen opdateringer i forbindelse med udmøntning af midlerne fra dyrevelfærdspakken.*

*Trafikgruppen fortsætter indsatsen med at få politikere i tale.*

## **12. Samarbejde lokalt og fordeling af trafikeftersøgninger**

*Indsendt af Finn.*

*Der er på landsplan en oplevelse af, at ikke alle hundeførere er lige parate til alle typer eftersøgninger, hvilket kan skabe utilfredshed og konflikt lokalt.*

## **13. Evt.**

*Ud over dagsordenens fastsatte punkter, blev der talt kort om hvorvidt der er mulighed for at Schweisshundeførere kan få dispensation til at benytte Brenneke-kugler, Sekretariatet vil undersøge sagen.*

*Der blev desuden stillet spørgsmål til brug af paragraf 14 i retningslinjerne, hvilket foranledige en snak om brugen indtil vider og brugen fremadrettet.*

## **14. Årets møder**

<b>Møder i 2024</b>	<b>Mødetid</b>	<b>Mødested</b>
Schweisskoordinatormøde 01-24 (Eneste dagsordenspunkt er optagelse af nye hundeførere)	Mandag 9. februar kl. 9-16.00	Comwell Kellers Park, H. O. Wildenskovsvej 28, 7080 Børkop
Schweissudvalgsmøde 01-24	Onsdag 22. maj kl. 12.00-15.00	Comwell Middelfart
Schweisskoordinatormøde 02-23	Mandag 29. april kl. 11-16.00 (formøde kl. 9-11)	Hotel Legoland
Schweisskoordinatormøde 03-23	Fredag 23. august kl. 11-16.00 (formøde kl. 9-11)	
Schweissudvalgsmøde 02-23	Mandag 26. august kl. 9-14.00	
Uddannelsesuge 2023	Uge 33 + 37	Danhostel Blåvandshuk, Strandvejen 1, 6840 Oksbøl